
7 سیاسی

»دوبس دوبس« 

افزایش سرقت  در جاده ها

می آمدند!

آقای پوتین 

نادیده نمی گیریم

قشرهای مرفه 

مستقیم مذاکره کنیم

بلوکه کرده و همکاری نمی کند

نگاه به شرق 

لذت های معنوی 

روزنامه جوان نوشت: از شدت تأسف و شرم ناکی نانوشـــتنی است، اما 
»دوبس دوبس« و »حُس حُس« به وجه غالب برخی مداحی ها تبدیل شده است. 
مختص محرم هم نیست، از فاطمیه و اربعین گرفته تا شهادت سایر ائمه و حتی 
ولادت معصومین )سلام الله علیهم(، انگار از نظر برخی مداحان چیزی جز این 
نمی تواند مجلس را گرم کند؛ اســمش را هم گذاشته اند »شور«!با اندوهی زیاد 
باید نوشت آنچه اکنون در برخی مجالس مداحی برپاست، بصیرت افزا نیست، 
جنب و جوشی است که باعث تعریق بدن می شود و در خوشبینانه ترین حالت 
باید امیدوار بود که خلوص و بی غرضی قلبی حاضران و بانیان چنین مجالسی 
باعث دست گیری های غیبی شود و دل ها را متوجه آنچه باید، نماید.آشفتگی ها 
در برخی مراسم  مذهبی، نیازمند اصلاح جدی و فوری است. این اصلاح هم از 
خیل مداحان، که اکثریت قریب به اتفاق شان دلداده و عاشق و عارف به معارف 

اهل بیت هستند، شروع و به همان ها هم ختم می شود. 

معاون ســازمان راهداری گفت : به شــدت با ســرقت علایم راهنمایی 
رانندگی، تجهیزات راهداری، کابل های برق و ... در ســطح جاده های کشــور 
مواجه هستیم.نه تنها تابلو ، تجهیزات جاده ای استان های خلوت و کم آمدوشد 
مانند سیســتان و بلوچستان یا کرمان دزدیده می شوند که در جاده های اطراف 
تهران، در ۵۰ کیلومتری پایتخت، تابلو ها و تجهیزات جاده ای را می دزدند.احکام 
ســنگینی برای دزدی این تجهیزات در نظر گرفته  شده اما چون سارقان اغلب 
از افراد بســیار ضعیف جامعه هستند اساسا نمی توان این احکام را در رابطه با 

آن ها اجرا کرد.

حسین مرعشی دبیر کل حزب کارگزاران سازندگی گفت :دولت رییسی 
یک دولت انقلابی است و بی نیاز از راهکارها و خردورزی های عمومی کشور 
است.ما خیلی خوشحالیم که امام صادقی ها هستند اگر آنها نبودن امام باقری ها 
می آمدند  و اگر امام باقری ها نمی آمدند امام حســینی ها می آمدند. و ما فعلا به 
امام صادقی ها راضی هستیم.ما انتخابات را مهم می دانیم و تا زمانی که قدرت 
انتخاب داشــته باشــیم در انتخابات شــرکت می کنیم و زمانی که نظام قدرت 

انتخاب را از ما بگیرد دیگر شرکت نمی کنیم.

وزیر خارجه کشــور در مراســم اختتامیه اولین کنفرانــس ملی ایران و 
همســایگان گفت :در فضای مجازی خواستند حاشــیه  هایی را برای سفر به 
روسیه مطرح کنند.دستاوردهای سفر به روسیه کاملا در جهت منافع ملی است.
در حوزه روابط خارجی هم با شرق و هم با غرب کار میکنیم اما در حوزه سیاسی 
ما استقلال داریم.ما از قبل گفته بودیم که از اذان مغرب باید مذاکرات متوقف 

شود. آقای پوتین منتظر رئیسی ماند تا نمازش تمام شود.

حســین امیرعبداللهیان، وزیر خارجه گفت : آمریکا پیام هایی را ارســال 
می کند که خواهان مذاکره مســتقیم با ماســت.مذاکرات ما با آمریکا از طریق 
انریکه مورا و یکی دو کشــور عضو برجام در وین انجام می گیرد.به هیچ وجه 
مذاکره مستقیم با آمریکا نداشتیم.اگر در روند مذاکرات به مرحله ای برسیم که 
لازمه رسیدن به توافق خوب گفت وگو با آمریکا باشد، آن را نادیده نمی گیریم.

فریدون عباسی، رییس کمیسیون انرژی مجلس گفت :علت اینکه عده ای 
در ســطح جامعه مصرف بالایی از آب، برق و گاز دارند این اســت که به دنبال 
رفاه بیشــتر هســتند، حال اگر ما رفاه این افراد را در یک حوزه گران کنیم و 
در بخش های دیگر با اســتفاده از سیاســت هایی نظیر مالیات بر مصرف بر آن 
نظارت نداشته باشیم باز هم به ضرر قشر متوسط و ضعیف جامعه تمام می شود. 
اینهایی که مصرف بالایی دارند، عمدتا سرمایه دار بوده و از محلی درآمد دارند 
و خدماتی به جامعه ارائه می دهند و اگر ما بخواهیم در هر حوزه ای پلکانی از 
آنان پولی را اخذ کنیم آن ها نیز فشــار بر مردم خواهند آورد و هزینه های ارائه 

خدمات و کالای خود را بالا می برند.

محمود عباس زاده، ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت :اگر 
آمریکایی ها حسن نیت داشته باشند و به آن چیزی که امضا می کنند عمل کنند، 
می توانیم با آن ها مذاکره کنیم اما آن ها این موضوع را در عمل اثبات نکرده اند.

شهریار حیدری، عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس در پاسخ به این که چرا 
پول های بلوکه شــده ایران در چین آزاد نمی شــود، گفت: »چین هم تحت تاثیر 
تحریم هاست، اما انتظار می رفت چین همکاری بیشتری داشته باشد. انشاءالله در 
راستای توافق ایران و چین این مشکل حل و فصل می شود. یکی از موضوعاتی 
که دستگاه دیپلماسی باید پیگیری کند همین آزاد سازی پول های بلوکه شده ایران 
نه فقط در چین بلکه نزد دیگر کشور هاست. چراکه در چند کشور دیگر پول های 
ما بلوکه شــده اســت. دولت گذشته یکسری اقداماتی انجام داد و این دولت هم 
انشاءالله پیگیری می کند.« او در مورد میزان بدهی چین به ایران، اظهار کرد: »عددش 
تعرفه خاصی پیدا می کند. رقمش ثابت است، ولی با توجه به قوانین بین المللی 
افزایش پیدا می کند. ایران از چین، کره، انگلیس، عراق و برخی کشور های دیگر 

طلب کار است و امیدواریم دستگاه دیپلماسی در این زمینه موفق باشد.« 

سرلشکر سیدیحیی صفوی طی سخنانی در همایش ملی ایران و همسایگان 
که در مرکز مطالعات و پژوهش های وزارت امور خارجه برگزار شد، با بیان اینکه 
امیدوارم این همایش بتواند به عبور از وضعیت فعلی و رسیدن به وضعیت مطلوب 
برای ملت و کشــورمان کمک کند، اظهار کرد: راهبرد سیاست منطقه ای و قاره ای 
ایران برای رســیدن به تفاهم و منافع مشــترک در مقابل تهدیدات مشترک است؛ 
واقعیت آن اســت که دوران جدیدی در هیات سیاســت خارجی ایران آغاز شده 
که شامل سیاست همسایگی با ۱۵ کشور، سیاست منطقه ای ایران در غرب آسیا، 
سیاســت نگاه به شرق و توسعه راهبرد همه جانبه با چین و روسیه، می شود. وی 
افزود: این سیاســت جدید موجب شــده دشمنان مستکبر غربی، برخی از رقبای 
منطقه ای و حتی برخی از افراد در داخل کشور را متحیر و شاید غافلگیر کرده و به 

انفعال انداخته است. 

جمیله علم الهدی، همســر رئیس جمهور در مراسم گرامی داشت روز زن با 
اشاره به تصویری که از زنان در برخی از شبکه های اجتماعی منتشر و ارائه می شود، 
گفت: در هیچ مقطع تاریخی و در هیچ دوره ای به زنان این نگاه پست نبوده است و 
آیا ما این امکان را داریم که در یک تجمع بین الادیانی معنویت زنان معاصر را به رخ 
بکشیم. آیا برای ما امکان دارد که از لذت های معنوی همسران شهدا، استفاده کنیم 
و با آن ها آشنا شویم. امروز برخی از زنان در کشور ما و کشور های همسایه حضور 
دارند که یک لذت معنوی را تجربه کردند و یک تجربه های متافیزیکی شــیرینی 
دارند که در حوزه ی حریم خصوصی خود حفظ کرده اند. آیا خبرنگاران ما به سراغ 
این ها رفته اند که این زنان این لذت های معنوی را با دیگران به اشتراک بگذارند و 

تجربیات خود را در این زمینه بیان کنند.

اخبار ویژه ... پرونده های مهم قضائی از فساد در فوتبال تا پلاسکو؛

آخرین وضعیت پرونده های محمدعلی نجفی 
و مهدی هاشمی از زبان سخنگوی قوه قضاییه

سرویس سیاسی- ذبیح الله خداییان در نشست 
خبری گفت: اســتحضار دارید که حدود ۶ ماه از دوره 
تحــول در قوه قضاییه ســپری شــده و در این مدت 
اقدامات موثری در راستای قانون مندی دستگاه قضایی 
و ســازمان های مرتبط با این دستگاه و اجرای عدالت 

برداشته شده است. 
وی افــزود: یکــی از اقدامــات توجه جدی به 
وضعیت زندانیان بود. می دانید زندانیان یکی از اقشار 
آســیب پذیر جامعه ما هستند و به راحتی دسترسی به 
مسئولان ندارند و در همان روزهای ابتدایی این دوره 
ریاست قوه قضاییه شخصا در زندان ها حضور یافتند و 
ملاقات هایی داشتند و دستور دادند که همه مسولان در 
زندان ها حضور یابند و هزاران مورد بازدید از زندان ها 
را داشتیم. همچنین فراهم کردن زمینه ملاقات زندانیان 

با خانواده هایشان از دیگر اقدامات انجام شده بود.
وی افزود: دسترســی به وکلای زندانیان و طبقه 
بندی زندانیان و عدم استفاده از دستبند و پابند جز در 
موارد ضروری از دیگر اقدامات بود.  وی افزود: همچنین 
ترتیبی داده شد که متهمان با وثیقه و معرفی کفیل روانه 
زندان نشوند و در صدور احکام بیشتر از مجازات های 
جایگزین استفاده شود و از نهادهای ارفاقی استفاده شود 
که در کاهش جمعیت کیفری تاثیرگذار است و رییس 
ســازمان زندان ها هم بخشنامه ای صادر کردند که به 
حقوق زندانیان توجه شود. خداییان ادامه داد: توجه به 
حریم مردم از دیگر اقدامات بود و دستور داده شد که 
قضات براحتی اجازه ورود به منازل افراد و متهمان را  
جز در موارد خاص صادر نکنند.  وی افزود: علنی بودن 

محاکمات از دیگر اقدامات انجام شده بود.
خداییــان گفت: نظــارت بر توقــف گاه های 
خودروها از دیگر اقدامات بود و پیگیری هایی شــد 
که هر چه زودتر در این رابطه خودروها تعیین تکلیف 
شوند. همچنین مبارزه با زمین خواری ومبارزه با مفاسد 
و ... مورد توجه قرار گرفت. خداییان در پاسخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت پرونده های محمدعلی نجفی 
شــهردار پیشین تهران و مهدی هاشــمی و اینکه آیا 
درخواست مرخصی داشتند یا مورد عفو مشروط قرار 
گرفتند؟ گفت: می دانید که آقایان نجفی و هاشــمی 
محکومیــت قطعی دارند و در اجــرای حکم قطعی 
در زندان اند و  مشــمول مرخصی هستند و براساس 
قانون اگر تقاضا داشته باشند به آنها مرخصی داده می 
شود.  وی افزود: آنها مشمول آزادی مشروط یا تعلیق 
مجازات قرار نگرفتند. وی در پاســخ به سوالی درباره 
اینکه ســازمان زندان ها در زمینه حقــوق زندانیان و 
بازداشت شدگان و رعایت جنبه های اسلامی، اخلاقی 
و انســانی در برخورد با آنان بخشنامه ای صادر کرده 
است، چگونه بر اجرای این بخشنامه نظارت می شود؟ 
گفت: بخشنامه سازمان زندان ها در راستای تأکیدات 
رئیس قوه قضاییه جهت سامان دهی زندانیان بود. در 
خود دستورالعمل پیش بینی شده که مسئولان زندان ها 

نظارت هایی بر اجرا داشــته باشند. همچنین دادستان 
هــا هم بر اجرای آن نظــارت می کنند. از لحظه ای که 
زندانی وارد زندان می شود تا زمان آزادی باید مقررات 
رعایت شود و دفتر سازمان بازرسی زندان ها و مسئولین 
زندان ها باید نظارت بر اجرای این دستورالعمل داشته 
باشــند و در صورت عدم رعایت مقررات با متخلفین 
برخورد خواهد شــد.  وی در پاســخ به سوالی درباره 
آخریــن وضعیت پرونده پلاســکو گفت: تحقیقات 
پرونده پلاسکو کامل و به دادگاه ارجاع و رای بدوی در 
این ارتباط صادر شد. در این پرونده 3۶ شخص حقیقی 
وحقوقی تحت تعقیب قرار گرفتند و ۱3 شــخص از 
جمله دستگاه های اجرایی به نسبت تقصیری که داشتند 
به جزای نقدی محکوم شدند و برخی اشخاص حقیقی 
به حبس محکوم شدند و پرونده آماده ارسال به دادگاه 

تجدیدنظر است.
خداییان در پاسخ به سوالی درباره اظهارات پلیس 
در رابطــه با تولید خودروهای بی کیفیت و تصادفات 
ناشی از این موضوع گفت: تصادفی که اتفاق می افتد 
ممکن اســت ناشی از عوامل مختلف از جمله نقص 
خودرو، راه و خطای راننده باشــد. متاسفانه در پرونده 
ها کمتر به این موضوع توجه می شود و کارشناسان غالباً 
خطــای راننده را اعلام می کنند. اگر نقصی در علایم 
هست باید برای متولی قصور تعیین شود و اگر خودرو 
استاندارد نیســت باید قصور متولی آن لحاظ شود و 
باید کارشناسان جنبه های مختلف را لحاظ کنند و اگر 
محکومیت صادر شــود، دستگاه های متخلف بیشتر 
رعایت می کنند. باید دستگاه های متولی امر، سازمان 
اســتاندارد و وزارت صمت که بر استاندارد خودروها 
نظــارت دارند به وظیفه خــود عمل کنند.  وی افزود: 
تصادفات اخیر نشان داد که دستگاه های مختلف باید 
وظایف خود را به درســتی انجام دهند و در راســتای 
حقوق عامه باید قوه قضاییه ورود کند و ما در سازمان 
بازرســی در رابطه با باز نشدن کیســه های هوا از دو 
شــرکت خودروسازی سوالاتی را پرسیدیم و آنها هم 
توضیحاتی ارائه دادند مبنی بر اینکه اگر خودرویی از 
پشــت به خودروی دیگر بزند ممکن است کیسه هوا 
باز نشود. به هر حال باید متولیان به وظایف خود عمل 
کنند. سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوال ایسنا در 
خصوص برخورد با ساحل خواری و تخریب ساختمان 
های غیر مجاز گفت: برخی از دســتگاه ها هستند که 
بدون حکم دادگاه می توانند نسبت به قلع و قمع ورود 
کنند. قوه قضاییه در برخورد با زمین خواری و  تجاوز 
بــه حریم رودخانه ها جدی اســت و در همین رابطه 
ساختمانی که قبل از انقلاب ساخته شده بود را تخریب 
کرد. در برخورد با زمین خواری فقط قوه قضاییه نقش 
ندارد و ســایر دستگاه ها هم وظایفی را برعهده دارد. 
وی افزود: مهم نیست چه کسی)چه شخص حقیقی و 
چه حقوقی و چه نهاد دولتی( تجاوز کرده باشد. در این 
زمینه دستگاه های مختلفی نقش دارند. کسی که متولی 

حمایت از حریم رودخانه است چه دستگاهی است؟ 
آیا به وظیفه خود عمل کرده است؟ همکاران ما در این 

موارد به ترک فعل دستگاه ها توجه کنند. 
خداییان در پاســخ به ســوالی دربــاره آخرین 
وضعیت رســیدگی به پرونده فساد در فوتبال گفت: 
این پرونده چند سال قبل به دستگاه قضائی ارجاع شده 
و مربوط به ســال جاری نیست. پرونده ای است که از 
ناحیه کمیســیون اصل ۹۰ ارسال شده بود و قرار منع 
تعقیب در آن صادر شده است چرا که گزارشات ارسالی 
در این رابطه کلی بود. نقش افرادی که در فســاد نقش 
داشتند مشخص نشده بود و بعد از تحقیقات در سال 
۹۸ این پرونده به صدور قرار منع تعقیب منتهی شد؛ البته 
در رابطــه با وزارت ورزش و برخی قراردادها پرونده 

هایی تشکیل شده است.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی براینکه آخرین 
وضعیت رســیدگی به پرونده امنیتی حسین فریدون 
چیست؟ در پرونده کروز هم اسم ایشان مطرح شده آیا 
پرونده ای در این رابطه تشکیل می شود؟ گفت: حسین 
فریدون در اجرای حکم قطعی که قبلا صادر شــده در 
زندان اســت و در جریان رسیدگی به پرونده شرکت 
کروز نماینده دادســتان ضمن قرائت کیفرخواســت 
مواردی گفت که به ایشان رشوه پرداخت شده است. 
با پیگیری ها در این خصوص پرونده ای مفتوح است 
و منتهی به صدور جلب دادرسی و کیفرخواست نشده 
اســت و اگر دلیل کافی برای توجه اتهام باشد نسبت 
به احضار آن  اقدام می شــود و این طور نیســت که 
در کیفرخواســت این شرکت به عنوان متهم اسم این 
فرد قید شــده باشد بلکه با مدارک در پرونده طبیعتا به 

صورت جدا از کروز رسیدگی می شود.
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره 
اقدامــات صورت گرفتــه در ارتباط با تعیین تکلیف 
انبارهای اموال تملیکی بعد از بازدید ریاست قوه قضاییه 
گفت: الان وضعیتی که در این انبارها وجود دارد قابل 
مقایســه با قبل نیست و ســازمان تعزیرات حکومتی 
اقدامات خوبی انجام دادند. شخصا از انبارهای گمرک 
و ســازمان اموال تملیکی بوشــهر بازدیدی داشتم و 
ساماندهی خوبی داشتند که باید استمرار داشته باشد. 
همکاران در این خصوص به ترک فعل ها توجه داشته 
باشند. اخیرا جلســه ای با رئیس سازمان جمع آوری 
و فــروش اموال تملیکی و رئیس گمرک داشــتم و از 
اقدامات انجام شده راضی بودند. سخنگوی قوه قضائیه 
در پاسخ به سوالی در خصوص پرونده موسوم به املاک 
مسعودیه گفت: متصرفان این زمین ها مدعی هستند 
که با اســناد عادی این املاک را خریداری کردند. در 
برخی از این پرونده ها احکامی صادر و برخی هم در 
حال رسیدگی است. سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ 
به سوالی مبنی براینکه چند ماه از کیفرخواست پرونده 
کرسنت و آقای زنگنه می گذرد و دادگاه بخش دوم این 
پرونده چه زمانی تشکیل می شود و ایا درست که  این 
فرد علی رغم احضار حضور نیافته است؟ گفت: دادگاه 
جهت تکمیل پرونده اســتعلاماتی را از برخی مراجع 
انجام داده که هنوز پاســخ وصول نشده است و وقت 
رسیدگی مشخص نشده است و متهم تاکنون احضار 
نشــده است. خداییان در پاسخ به سوالی مبنی براینکه 
کاهش عناوین مجرمانه از ســوی قوه قضاییه در چه 
رابطه ای خواهد بود؟ گفت: کشــور ما با تورم عناوین 
مجرمانه مواجه است و طبق گفته کارشناسان ۱۱ هزار 
عنوان مجرمانه داریم. تعداد عناوین مجرمانه در قوانین 
ما زیاد است و این مشکل آفرین بوده چرا که باعث می 
شــود مردم ندانند چطور رفتار کنند که عملشان جرم 
شناخته نشــود. این در حالی است که بسیاری از این 
عناوین می تواند جنبه کیفری نداشــته باشد. ضمانت 
اجرایی کیفری در بسیاری از موارد باعث ایجاد برخی 

مشکلات شده است. 
 وی افزود: بر اساس قانون کاهش عناوین مجرمانه 
از وظایف قوه قضاییه اســت که این نیاز به همکاری 
مجلس دارد.  حذف عناوین مجرمانه مشمول جرایم 

مهم از جمله مفاسد اقتصادی نخواهد بود.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب درباره پیامدهای اخراج اساتید گفت: پیامدهای این امر این است که افراد و کسانی که نمی توانند خودشان را 
با این قالب های تنگ نظرانه سازگار کنند، بالاخره یا باید حذف شوند، یا باید تن به فعالیت های ریاکارانه بدهند یا تن به مهاجرت بدهند. یعنی 

اقتضای این عملکردها و سیاست ها این است که همه نخبگانی که با این تنگ نظری ها و رویکردهای قالبی هماهنگ نیستند، رانده می شوند.

سرویس سیاسی- رئیــس مجلس 
شورای اســلامی بر ضرورت بیمه زنان 
سرپرســت خانوار و زنان خانه دار تأکید 
کرد و گفت: دولت مطابق ماده ۸۰ برنامه 
ششــم توســعه در حوزه توانمندسازی 

لایحه ارائه دهد.
محمدباقر قالیباف  مجلس شورای 
اســلامی با اشــاره به اهمیت حوزه زنان 
سرپرســت خانوار گفت: امروز موضوع 
زنــان و خانواده مســتقیماً در پویایی و 
پیشــرفت کشــور تأثیر دارد و توجه به 
خانواده از اولویت های جدی کشــور است. رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار 
کرد: طی جلسه ای در محضر رهبر انقلاب در رابطه با آسیب های اجتماعی حضور 
داشتیم که ایشان در این خصوص به مسئولان فرمودند ۲۰ سال نسبت به موضوع 
زنان و آسیب های اجتماعی غفلت و کوتاهی کرده ایم. بخشی از این غفلت و کوتاهی 

در واقع متوجه یکایک ما در دولت و مجلس است.
وی افزود: امروز حدود ۵ میلیون نفر زن سرپرســت خانوار وجود دارد؛ ۵۲ 
درصد این افراد فاقد بیمه و مســتمری هستند، همچنین 3۸ درصد این افراد جز 3 
دهک پایین جامعه محسوب می شوند؛ در این میان ۱۹ درصد این افراد که قریب یک 
میلیون نفر می شوند تحت هیچ پوشش حمایتی قرار ندارند. در این شرایط سخت 
اقتصادی خانواده هایی که هم مرد و هم زن خانواده شــاغل هستند و در مشکلات 
اقتصادی دست و پا می زنند، واقعا یک زن سرپرست خانوار در چه شرایط اقتصادی 

قرار دارد؟ و ما چه وظیفه ای نسبت به آنها داریم؟ این ها مسائل مهمی است. 
قالیباف گفت: در هفته ای قرار داریم که روز بزرگداشت زنان و مادران جامعه مان 
اســت، لذا مجلس شورای اسلامی و دولت و توده های مختلف مردم، سازمان ها، 
سمن ها، خیریه ها و ... همه باید دست به دست هم دهیم و به این بخش توجه کنیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: بر اساس برنامه ششم توسعه و وظایف 
مشخص شده، کار راهبری، هماهنگی و تدوین شاخص ها برعهده معاونت ریاست 
جمهوری است. این معاونت باید این موارد را هماهنگ کند تا سازمان های متعدد 
دولتــی، نهادهای عمومی غیردولتی و ســمن هایی کــه فعالیت می کنند از حالت 
سردرگمی و انجام کارهای تکراری و موازی جلوگیری شود و آنها جهت دار شوند تا 
بتوانند مسیرشان را پیش ببرند.وی خطاب به وزیر کشور گفت: در حوزه آسیب های 
اجتماعی این مســئولیت بر عهده وزارت کشور است؛ تمشیت حوزه آسیب های 
اجتماعی خصوصاً در حوزه زنان سرپرســت خانوار، برعهده شورای اجتماعی و 
سازمانی است که در همان جلساتی که در محضر حضرت آقا تشکیل می شد، چنین 
سازمانی در وزارت کشور شکل گرفته است.قالیباف بیان کرد:  از این همه قوانین 
و اعتبارات مربوط به این حوزه، آثار و خروجی که باید، دیده نمی شود؛ حتماً وزیر 
کشور در شورای اجتماعی این موضوعات را دنبال کند، همچنین مجلس شورای 
اسلامی نیز آمادگی دارد در حوزه اعتبارات و اصلاح قوانین، هر اقدامی لازم است را 
انجام دهد.رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: بیمه زنان سرپرست خانوار و 
بیمه زنان خانه دار از جمله موضوعات مهمی است که واقعا به آن بی توجهی کرده ایم. 
الان در لایحه بودجه  ۱۴۰۱ و برنامه هفتم که در دســتور کار قرار دارد باید به این 
موضوع توجه شود. همه اعضای کمیسیون تلفیق و هیأت رئیسه باید توجه داشته 
باشند که بند )۱۶( تبصره )۱۴( مختص حوزه زنان سرپرست خانوار است لذا با توجه 
به اینکه هنوز در حوزه هزینه ها، تبصره )۱۴( در دستور کار بررسی کمیسیون تلفیق 
قرار نگرفته است، باید این موضوع در اولویت قرار گیرد. وی تصریح کرد: در  بند 
)ب( تبصره )۱۶( بودجه ۱۴۰۰ رقم قابل توجهی پیش بینی شده اما متأسفانه در این 
بخش در کمیته امداد و سازمان بهزیستی نسبت به هزینه هایی که باید در این حوزه 
انجام می شــد توجه لازم نشــده است. ۵۰ درصد آن باید به زنان سرپرست خانوار 
تعلق می گرفت که رعایت نشده لذا خواهش می کنم در مدت باقی مانده سال به این 
موضوع توجه شود. قالیباف خطاب به وزیر کشور گفت: مدت اجرای ۵ ساله  برنامه 
ششم تمام شده و یک سال دیگر نیز این قانون تمدید شده است. در ماده )۸۰( این 
برنامه دولت مکلف به ارائه لایحه برنامه توانمندسازی در این حوزه است اما هنوز 
این لایحه ارائه نشــده است. با توجه به اینکه برنامه یک سال تمدید شده، حداقل 
باید این لایحه ارائه شود تا بتوان اقدامات لازم را انجام دهیم. مجلس مصمم است 
در روزهای سه شنبه کارهای نظارتی مهمی که در دستور کار است را پیگیری کند و 
هر سه ماه یک بار مصوبات و جمع بندی ها را پیگیری خواهیم کرد و مطالبه مجلس 
شورای اسلامی این است که سازمان ها و دستگاه ها به وظایف قانون خود عمل کنند.

سرویس سیاسی- رئیس سازمان 
بهزیســتی، گفت: ۸۰ هزار خانوار پشت 
نوبــت دریافت خدمات مســتمر و غیر 

مستمر در سازمان بهزیستی قرار دارند.
علی محمد قادری در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی 
گزارش کمیسیون اجتماعی در خصوص 
زنان سرپرســت خانوار، گفت: سازمان 
بهزیستی مولود انقلاب اسلامی و شجره 
طیبه آن اســت که توســط شهید فیاض 
بخش پایه گذاری شــد.وی ادامه داد: در 
خصوص موضوع مطرح شده سازمان بهزیستی براساس قانون تامین نیازهای زنان 
خودسرپرست و سرپرست خانوار حمایت های اجتماعی و مداخلات به هنگام و 
در دسترس را به عنوان مددکاری اجتماعی ارائه کرده است تا ضمن توانمندسازی 
آن ها، اهدافی مانند ارتقاء، سلامت و توسعه اجتماعی را محقق کند.قادری ادامه 
داد: در حــال حاضــر ۲۴۷ هزار خانوار زن سرپرســت و نیازمند وجود دارد که با 
احتساب بعد خانوار معادل ۵۸۱ هزار نفر می باشد در سراسر کشور جمعیتی معادل 
۸ درصد از جمعیت خانوارهای زن سرپرست است. این تعداد ۲۹.۵ درصد به دلیل 
فوت سرپرست، ۲۶.۴ درصد به دلیل طلاق و ۲۶.۷ درصد به دلیل از کارافتادگی 
سرپرست و ۱۵.۴ درصد به دلیل اعتیاد زندانی بودند و سایر موارد تحت پوشش 

سازمان بهزیستی و ۲ درصد نیز دختران مجرد خود سرپرست هستند.
رئیس ســازمان بهزیستی ادامه داد: علیرغم اقدامات توانمندسازی و خروج 
سالیانه تعدادی از زنان سرپرست خانوار به دلیل افزایش روز افزون این آمار در حال 
حاضر ۸۰ هزار خانوار پشت نوبت دریافت خدمات مستمر و غیر مستمر در سازمان 
بهزیستی قرار دارند همچنین تعداد بیش از ۴3 هزار زن سرپرست خانوار شهری 
تحت پوشش بیمه های تامین اجتماعی این نهاد قرار دارند که به دلیل مشکلات 
حمایتی و کمبود اعتبار در این حوزه نیز پشت نوبتی وجود دارد.قادری تصریح کرد: 
برنامه هایی که سازمان بهزیستی با رویکرد توانمندسازی دارد در گروه سنی ۱۸ تا 
۵۰ سال شامل توسعه و حمایت از گروه همیار زنان سرپرست خانوار به عنوان یک 
پلتفرم، تامین مالی خرد با رویکرد بانکداری پیوندی و تشکیل گروه های خودیار 
زنان و همچنین مددکاری جامعه ای با رویکرد کاهش فقر قابلیتی است.وی ادامه 
داد: ســازمان بهزیســتی در خصوص بیمه ها در پویش ها  و حوزه هایی که اقشار 
روستایی، عشایری و حتی شهری وجود دارد پیگیری هایی را انجام داده است و در 
دستورکار قرار داده است. رئیس سازمان بهزیستی ادامه داد: اقداماتی از جمله آماده 
سازی شغلی زنان، پرداخت سرمایه کار و همچنین مداخلات تخصصی مددکاری 
اجتماعی در مراقبت از خانواده های تحت پوشــش با رویکرد مدیریت مورد با 

اولویت زنان فاقد همسر در دستورکار است.

قالیباف در صحن علنی:

قوانین مربوط به حوزه زنان سرپرست 
خانواده آثار لازم را نداشته است 

قادری در صحن علنی:

۸۰ هزار خانوار پشت نوبت دریافت 
خدمات از سازمان بهزیستی هستند

 نظــارت بــر توقــف گاه هــای خودروهــا از دیگــر اقدامــات بــود و پیگیــری هایی 
شــد کــه هر چــه زودتر در ایــن رابطــه خودروهــا تعییــن تکلیف شــوند. همچنین 
مبــارزه بــا زمیــن خــواری ومبــارزه بــا مفاســد و ... مــورد توجــه قــرار گرفــت

 

سرویس سیاسی- فعال سیاسی 
اصلاح طلب وجود نامه سرگشــاده 
رئیس دولت اصلاحــات به مردم را 
تکذیب کرد و گفت: اگر قرار باشــد 
آقای خاتمی صحبتی انجام دهند در 
رسانه رسمی خودشان منتشر خواهند 

کرد.
جــواد امــام فعــال سیاســی 
اصلاح طلــب دربــاره انتشــار نامه 
سرگشاده از طرف سیدمحمد خاتمی 
بــه مردم گفت:  خبر این نامه تکذیب 
می شــود، برخی به دنبال آن بودند که 
وجود نامه را به ملاقات ایشان با آقایان 
ناطق نوری، روحانی و سیدحســن 
خمینی نسبت دهند اما این نامه به هیچ 
عنوان صحت نــدارد. آقای خاتمی 
قبلا دغدغه هایــش را منعکس کرده 
و هرجایی احســاس کند که حرفی 
برای گفتن دارند، به طور مســتقیم یا 

غیرمستقیم منعکس می کند. کسانی که 
آمدند خبری را مطرح کردند که قرار 
است ایشان به طور ویژه بیاید صحبتی 
را در قالب نامه منتشــر کند اساســا 
اینطور نیســت و آن ها می خواهند با 
نقدهایی که در اجتماع است فرار کنند 
و اخباری که درست نیست را منتشر 

می کنند.
وی همچنین درباره اینکه گفته 
می شــود نامه ای به رهبری نوشتند و 
قرار است آن نامه را منتشر کنند، گفت:  
نه این خبر هم تکذیب می شود. قبلا 
به رهبری نامه ای فرستادند و اگر قرار 
بود آن نامه را منتشر کنند، همان موقع 

منتشر می کردند. اگر قرار است نامه ای 
منتشــر شود، مخاطبان نامه باید آن را 
نام منتشــر کنند. تا آنجا که خبر دارم 
اخیرا هم نامه ای به رهبری ننوشــتند. 
گمانه زنی هایــی که نســبت به آقای 
خاتمی در فضای مجازی مطرح شده 

صحت ندارد.
امام یادآور شد: اگر آقای خاتمی 
نکتــه، مطلب یا حتــی نامه خاصی 
مدنظرشان باشد،  اول در رسانه رسمی 
خودشــان یعنی خاتمی مدیا منتشر 
می کنند و بعد منعکس می شود. مطلقا 
هیچ خبری در خاتمــی مدیا درباره 
نقطه نظــرات و ملاقات هایی هم که 
داشــتند و اینکه در خبرها می گویند 
آقای خاتمی در جلســات خودشان 
به دنبال برنامه ریزی برای موضوعات 
خاص مثل انتخابات اســت، نیامده 

است.

جواد امام فعال سیاسی اصلاح طلب:

خبر انتشار نامه سرگشاده سید محمد خاتمی به رهبری و مردم صحت ندارد
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